
PROTOKOLL 
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Sammanträdesdatum: 2023-04-27 
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Ungdomsrådet 

Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

 

Övriga närvarande Tommy Westers Andersson, ungdomscoach 
Filip Olsson, nämndsekreterare och 
demokratiutvecklare 
Anette Håkansson (S), förste vice ordförande 
utbildningsnämnden 
Lena Orstadius (S), ledamot utbildningsnämnden 
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PROTOKOLL 
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Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 26  

Val av ordförande och justerare 
 

Beslut 
Ungdomsrådet väljer Emma Mouvitz till ordförande för mötet 

Ungdomsrådet väljer Johanna Lindholm och Tilda Davidsson att justera 
protokollet. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 27  

Genomgång av föregående protokoll 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ungdomsrådet sekreterare går igenom föregående mötesprotokoll. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 28  

Närvaro 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ellen, Ludvig och Valle har förhinder att närvara vid dagens stormöte. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 29  

Vad är på gång? hänt sedan sist! 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Frivi presenterar vad som är på gång och vad som har hänt sedan förra 
stormötet: 

• Skolturné om skärmtid 
• Talesgruppens möte med kommunalråden 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 30  

Socialtjänsten på besök 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ungdomsrådet har bjudit in Anna Golers och Josefin Öberg från socialtjänsten 
samt John Carlsson brotts- och drogförebyggare för att svara på ungdomsrådets 
frågor och föra dialog kring socialtjänstens arbete och kommunens brotts- och 
drogförebyggande arbete.  

John berättar om det brotts- och drogförebyggande arbetet i kommunen. Det är 
ett arbete som är mer övergripande och strategiskt än socialtjänstens arbete. 
Fokus är på förebyggande arbete med ett strategiskt perspektiv och att etablera 
strukturer och samarbeten mellan nyckelpersoner och organ inom och utom 
kommunen. 

Anna och Josefin beskriver socialtjänstens arbete i kommunen. Arbetet handlar 
om att hjälpa och att arbeta på det som är skyddande, att få skolan att fungera, 
att få bråk hemma att fungera. Socialtjänsten litar på barn och unga och tar 
deras röster på allvar. De allra flesta ärenden är av enkel karaktär och 
föranleder inga större insatser från socialtjänstens sida. Alla barn och unga har 
rätt att säga nej till socialtjänstens insatser i de allra flesta fall, så länge ingen 
lagstiftning ex. LVU träder i kraft.  

Efter presentationen av respektive person och verksamhet så öppnades för 
dialog och frågor. 

Nedan följer en sammanfattning av de frågor som ställdes och de ämnen som 
fördes upp för dialog: 

• Diskuterade riskzon, hur de bedömer riskzon hos ungdomar, vad det 
kan vara, och hur de ser på arbetet kring barn och unga som är i eller 
nära riskzoner. Riskzonsvärderingen handlar i stor utsträckning om att 
lägga pussel av bilderna som delas från olika håll, exempelvis skola, 
hemifrån, öppen ungdomsverksamhet m.m. 

• Hur socialtjänsten arbetar när två föräldrars ord står mot varandra. 
• Hur socialtjänsten hjälper barn och ungar som har hamnat i trubbel.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

• Tankar kring socialtjänstens dåliga rykte bland ungdomar. Hur stigmat 
gör att många inte söker hjälp i tid och hur socialtjänsten arbetar med 
detta. Man arbetar med sociala medier och medier, att synas och finnas. 
Socialtjänsten har jättehög sekretess som kan försvåra i detta. 

• Frågor ställs om droganvändning och drogvanor i kommunen och riket i 
stort. Ale avviker inte negativt sett till genomsnittet i riket, dessutom 
finns ett stort engagemang inom kommunen i drogförebyggande arbete. 
Droger är en utmaning för samhället i stort, främst att drogerna 
utvecklas fortare än vad samhället hinner att förbjuda. Socialtjänsten 
arbetar med alla berusningsmedel som ett normbrytande beteende, 
oavsett om substansen är olaglig eller inte, så är det alltid intressant för 
socialtjänsten.  

• Valborg, John ser positivt på det, helt klart finns problem, men de är 
inte så allvarliga.  

• HVB hem – risker förknippade därmed. Vilka olika sorters hem det 
finns, när de blir aktuella, och vilken roll de fyller. Socialtjänsten 
betonar att man inte sätter barn som inte har svårigheter med barn som 
har det, det ska inte förekomma att kriminalitet eller drogvanor sprids 
via HVB-hemmen.  

• Hur man gör om man vill kontakta socialtjänsten. Man kan ringa in, och 
vara anonym om man vill, det finns kontaktformulär på hemsidan. Man 
kan prata om vem man vill som man är orolig för.  

• Rättigheter och skyldigheter enligt LVU. 
• Hur länge handlingar sparas. 

Socialtjänsten avslutar med att de skulle uppskatta ett samarbete med 
ungdomsrådet för att kunna nå de ungdomar som de vanligtvis inte når fram 
till. Tommy skickar med ungdomsrådet att de gärna får funder över hur de kan 
hjälpa socialtjänsten att förändra bilden av sig själva för att komma undan från 
det rådande stigmat kring socialtjänsten.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 31  

Ändra åldersgränser 
 

Beslut 
Ungdomsrådet beslutar om följande tolkning av åldersgränserna för att väljas 
till ungdomsrådet: 

- Första året man för söka till ungdomsrådet är det år man fyller 13 år. 
- Sista året man får söka till ungdomsrådet är det år man fyller 20 år. 

Deltagande i beslut 
Vanessa Rinne Hval deltar ej i beslutet.  

Sammanfattning 
Talesgruppen har tagit fram förslag på förtydligande av åldersgränserna för när 
man får söka till rådet. Av reglementet för ungdomsrådet framgår att rådet är 
för ungdomar mellan 13–20 år. Talesgruppen föreslår att första året man får 
söka är året man fyller 13 år. Talesgruppen föreslår att sista året man får söka 
är året man fyller 20 år.    

Yrkande 
Talesgruppen lägger fram följande yrkande; 

Första året man får söka till ungdomsrådet är året man fyller 13 år. Sista året 
man får söka är året man fyller 20 år.  

Isabel Beltran Lidén lägger fram yrkande om återremiss till talesgruppen för 
nya förslag.  

Beslutsgång 
Sluten omröstning begärs. För att rösta på talesgruppens yrkande röstar man ja, 
för att rösta på Isabels yrkande om återremiss röstar man nej.  

Omröstning 
Omröstning genomförs. Ungdomsrådet beslutar enhälligt att anta talesgruppens 
yrkande.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 32  

Ung i Ale-mässan 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen.  

Sammanfattning 
Eventgruppen återrapporterar hur planeringen går kring Ung i Ale-mässan och 
tematorg 22 maj. Temat för torget ska vara gemenskap. För att minska glappet 
mellan unga och vuxna för ökad förståelse. Det ska vara ett bås om 
ungdomsrådets verksamhet och utvecklingsförslag. Utöver det planeras för 
särskilda aktiviteter bl.a. never have i ever, fiskdamm, insamling till 
välgörenhet, läs och lämna en hemlighet, undersökning genom pärla i burk 
m.m.  

Inköp kommer att omfatta diverse material och priser samt en goodiebag med 
info om ungdomsrådet, hur man söker, pins, tygkasse, ballonger osv.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 33  

Hur går den pågående skolturnén? 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Isabel berättar hur det går med den pågående skolturnén om skärmtid. 
Bohusskolan och DaVinciskolan är klara, nästa vecka väntar Arosenius.  

Snittet på skärmtid ligger kring 6 timmar. De flesta är villiga att dela med sig 
sin skärmtid. Maxtiden har varit ett snitt på 14–15 timmar. TikTok är den mest 
använda appen. Många unga som deltar blir förvånade över sin skärmtid.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 34  

Ungkans flytt 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen och skickar med sina tankar till 
talesgruppen och Tommy att föra vidare inom kultur- och fritidsförvaltningen 
samt kommunalrådsträffarna. 

Sammanfattning 
Mötesplatsen Ungkan kommer med stor sannolikhet att flyttas från 
DaVinciskolan till en ännu inte beslutad plats. Eventuellt kan det bli en plats i 
eller i nära anslutning till Klöverstigen. Bakgrunden är upplevda problem med 
bråk och stök kring Ungkan och att det är svårt att kombinera med 
biblioteksmiljön.  

Ungdomsrådet diskuterar sin syn kring denna flytt och talesgruppen berättar 
vad som sades när de diskuterade saken med kommunalråd Mikael Berglund 
(M) i förra veckan.  

Frågan om placering av den nya mötesplatsen diskuteras särskilt, fördelar och 
nackdelar lyfts: 

• Det är inte så många som kommer att gå dit om det inte ligger på ett bra 
ställe som det är lätt att ta sig till. 

• Det går inte att ha öppet på skoltid om det inte ligger i anslutning till 
skolan, vilket är negativt. 

• Det är positivt att byta lokal, den nuvarande är trång, men det finns 
många bra utrymmen runt omkring i DaVinci som det inte vore bra att 
inte kunna använda. 

• Flytta inte för långt bort, var kvar i Nödinge på ett ställe som är lätt att 
ta sig till. 

• Det är bra om det ligger vid tågen, en trygg plats att vara på när man 
väntar på tåg eller buss och att det är lätt att ta sig dit.  

• Svårt att ta sig till platser med dålig kollektivtrafik 
• Viktigt att det blir på en plats där ungdomar känner sig trygga, man vill 

inte springa runt på Klöverstigen efter att det har blivit mörkt. 
• Det kan vara bra med mötesplatser på platser som upplevs otrygga, det 

är där de kan göra störst skillnad. Dels erbjuder en meningsfull plats för 
de ”lösdrivande” som upplevs otrygga men också en plats att ta sig till 
om man upplever otrygghet i området.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

• Bra om vuxenvärlden finns på en plats där det finns utanförskap. 
• La plaza gjorde att resecentrum upplevdes tryggare innan det flyttades 

därifrån exempelvis. Kan vara så att en mötesplats på klöverstigen gör 
att området blir bättre och tryggare.  

Sammanfattningsvis uttryckte ungdomsrådet blandade åsikter och tankar om att 
flytta mötesplatsen. Det uttrycktes frågor om möjligheten till att påverka och 
eventuellt stoppa beslutet, men talesgruppen meddelade att det förmodligen blir 
svårt att stoppa men att ungdomsrådet alltid kan uttrycka sina åsikter.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27  

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 35 

Hur var SAYouth eventet 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Flera ur ungdomsrådet deltog vid och var med och arrangerade när SAYouth 
avslutades i Ale den 19-21 april. SAYouth är ett internationellt EU-finansierat 
projekt som syftar till att stärka ungdomsinflytandet genom att dela kunskap 
och erfarenheter.  Projektet avslutades genom en workshop. Vid denna 
workshop var Alvin d.ä och Frivi konfrencierer och flera andra deltog som 
ledare för gruppdiskussionerna.  

Ungdomsrådet reflekterar kring hur det gick, vilka tankar som uppstod eller har 
uppstått sedan dess. Evenemanget upplevdes som roligt och lärorikt, det som 
diskuterades var intressant och givande. Vissa grejer som skulle göras var 
komplexa och svåra att förklara för de som var där – till viss del förklaras det 
av språkförbistringar. Gruppledarna kunde ha varit mer förberedda så hade det 
förmodligen fungerat smidigare.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 36  

Återkoppling från elevråden 
 

Beslut 
Ungdomsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
DaVinciskolans elevråd har diskuterat dåligt vattentryck i skolmatsalen. Övriga 
elevråd har inget att rapportera.  
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

UR § 37  

Övriga frågor 
 

Beslut 
Ungdomsrådet beslutar att inte finansiera sommarjobb inom ramen för 
sommarveckorna på Klöverstigen. 

Sammanfattning 
Tommy informerar om att det planeras sommarveckor på Klöverstigen som 
kommer att generera ett 10-tal sommarjobb. Under dessa sommarveckor 
kommer det vara som ett demokraticamp för att främja demokrati och ungas 
inflytande. Det ska också produceras ett Made in Ale som ska handla om unga 
och ungas syn på Klöverstigen för att motverka det dåliga rykte som området 
Klöverstigen har.  

Tommy undrar om: 

- Någon/några vill delta som aktivitetsledare under dessa veckor. 
- Ungdomsrådet vill delta eller vara med och arrangera på något sätt 
- Ungdomsrådet vill bidra med en eller ett par sommarjobbsplatser, det 

skulle kosta ca 7500 kr. per plats.  

Ungdomsrådet diskuterar frågorna. Många är intresserade av att delta som 
aktivitetsledare och samordnar detta med Tommy längre fram i så fall. Frågan 
om ungdomsrådet vill vara med och arrangera på något vis diskuteras, frågan 
tas vidare vid nästa möte.  

Ungdomsrådet diskuterar för- och nackdelar med att finansiera ett eller ett par 
sommarjobb. Främsta fördelar är det starka signalvärdet, ungdomsrådet har 
länge arbetat för fler sommarjobb, detta skulle visa på att det är så viktigt att 
ungdomsrådet själva finansierar sommarjobb. Främsta nackdelarna är att det är 
för mycket pengar som bara gynnar en eller två ungdomar.  

Yrkande 
Vanessa Rinne Hval yrkar på att ungdomsrådet inte ska finansiera 
sommarjobb.  

Tilda Davidsson yrkar på att ungdomsrådet ska finansiera en eller två 
sommarjobbsplatser. 
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PROTOKOLL 
Ungdomsrådet 
Sammanträdesdatum: 2023-04-27 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Beslutsgång 
Sluten omröstning begärs. För att rösta på Tildas yrkande röstar man ja, för att 
rösta på Vanessas yrkande röstar man nej.  

Omröstning 
Omröstning genomförs, ungdomsrådet beslutar att inte finansiera sommarjobb 
inom ramen för sommarveckorna på Klöverstigen. 
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